
Předmětem mé bakalářské práce je „Biomechanické aspekty nošení dětí v šátku“. Metoda 

nošení dětí v šátku je považována spíše za alternativní a mnozí tvrdí, že dětem spíše škodí. Já 

se proto snažím o objektivní zhodnocení této problematiky. Hlavním cílem této práce proto 

bylo provedení analýzy názorů na nošení dětí v šátku a zkoumání různých způsobů nošení s 

různými možnými dopady na vývoj dětí. 

Má práce je rozdělena na tři hlavní části. První část se dělí na deset kapitol. Zabývám se zde 

samotným pojmem šátkování, historickým vývojem nošení dětí v šátcích a různými typy 

nosítek. Jedna z kapitol řeší problém toho, jaké děti je vůbec možné v šátcích nosit. Druhá 

část je rozdělena na čtyři kapitoly, ve kterých se zabývám problematikou úvazů. Ve třetí části, 

která je rozdělena na pět kapitol, se zabývám příznivými a nepříznivými důsledky nošení dětí. 

Zde jsem zahrnula názory České pediatrické společnosti a zároveň jsem zde také hodnotila 

různé zahraniční výzkumy. 


